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INTERVIEW

De voorjaarsnota van het Apeldoornse college ligt er weer. Met een ambitieus 
plan om maar liefst 160 miljoen euro te investeren. Jan Kloosterman: “De SGP 

staat achter de keuzes. En we moeten eerlijk zijn dat niet alles mogelijk is.”

Ambitieus investeringsplan van 160 miljoen 

De jaarlijkse voorjaarsnota is onderdeel van de begrotings-
cyclus van de gemeente. Daarin worden de lijnen uitgezet 
richting de meerjarenbegroting, die in november moet wor-
den ‘afgetikt’.

„De nota 
schetst de 
financiële ka-
ders en geeft 
aan welke 
kant het met 
de begroting 
op gaat”, legt 
wethouder 
van financiën 
Henk van den 
Berge uit. „De 
gemeenteraad 
zal daar eind 
juni, begin juli 
commentaar 
op geven en 
eventueel 
amendemen-
ten op indie-
nen. Die neemt 
het college dan 
mee naar de 
meerjarenbe-
groting, die in 
september zal worden gepresenteerd.”

Keuzes maken
Aan de voorjaarsnota is een heel proces voorafgegaan, ver-
telt Henk. „Daarin zijn verzoeken van de raad en begrotings-
wensen van de verschillende wethouders meegenomen. Er 
zijn nu te veel voorstellen, dus we moeten keuzes maken.”

Het college doet dat onder andere door een deel van de be-
grotingsvoorstellen als “onontkoombaar” te bestempelen. 
Als voorbeeld noemt de wethouder het geld dat nodig is om 
de salarisverhoging van de ambtenaren van te betalen. „Dat 
moeten we nu eenmaal doen, of je het leuk vindt of niet. 
Maar ook extra uitgaven voor de jeugdzorg, het verkeers-
veilig maken van Kanaal Zuid en de bouw van een nieuw 

zwembad hebben we onder die noemer geschaard.”

Dat wil niet zeggen dat de gemeenteraad daar niets meer 

over te zeggen heeft, want de raad heeft uiteindelijk het laat-
ste woord als het over de vaststelling van de begroting gaat. 
„De politiek gevoelige kwesties, waarover al in het voortra-
ject stevig is gesproken en besloten, staan doorgaans al on-
der het kopje onontkoombaar”, maakt SGP-fractievoorzitter 
Jan Kloosterman duidelijk. “Daar wordt in de praktijk niet 
veel meer aan getornd.”

Tevreden
Over het geheel genomen is Jan tevreden met de financiële 
plannen die in de voorjaarsnota zijn opgenomen. „Ondanks 
alle onzekerheden van dit moment, wordt er wél fors geïn-
vesteerd. Dat getuigt van visie en de durf om zaken die een 
lange adem vergen aan te pakken. Bijbels rentmeesterschap 
vraagt van ons niet alleen dat we zuinig zijn, maar ook dat 
we uitgaven durven te doen voor zaken die we belangrijk 
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we uitgaven durven te doen voor zaken die we belangrijk vinden. Als we daar 
maar een eerlijk verhaal over te vertellen hebben.”

Diverse voor de SGP aangelegen punten ziet het SGP-raadslid vertaald in de 
voorjaarnota. „Er wordt veel aan preventie gedaan, onder het motto “voorko-
men is beter dan genezen”. Ook onderwijs en jeugdzorg staan bovenaan het 
lijstje.”

Wel maakt Jan zich zorgen over de uitvoerbaarheid van een aantal plannen. 
„Er is nu weliswaar geld, maar dat is niet allesbepalend. Door stikstofregels en 
gebrek aan menskracht kan een deel van de voornemens zomaar op de tocht 
komen te staan.”

Henk wijst op de ‘kunstgrepen’ die de gemeente soms nu al moet doen om 
aan de regels te voldoen. „We hebben een boerderij en een camping opge-
kocht. Daarmee spelen we stikstofrechten vrij om bijvoorbeeld ondernemin-
gen naar een bedrijventerrein te verplaatsen.”

Tegenvaller
Een regelrechte tegenvaller is het feit dat de voorjaarsnota niet blijvend in een 
verlaging van de ozb voorziet. Op die maatregel had de SGP wel nadrukkelijk 
ingezet in het verkiezingsprogramma. Een verlaging zou de gemeente al snel 2 
miljoen euro kosten en daarmee zou de begroting voor 2024 niet sluitend zijn. 
In 2023 is het wel gelukt.

„Dat is wel een eis van het Rijk”, legt Henk uit. „Voor de komende twee jaar 
zijn we verplicht een plus te begroten. Het is ook Bijbels om de kosten goed te 
overrekenen; dat is voor mij rentmeesterschap in de meest letterlijke zin. We 
zijn als gemeente geen spaarbank, maar we moeten wel voor goede reserves 
zorgen.”

„Mee eens”, reageert Jan. „En laten we bij alles beseffen dat onze mensen-
handen maar klein zijn. We zijn in alles afhankelijk van de zegen van God. Die 
wensen we ook het college toe voor de komende periode. Uiteindelijk zullen 
we aan Hem rekenschap van ons rentmeesterschap moeten geven.”

Richard Donk

advertentie

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.

In de achterliggende periode hebben we 
een paar intensieve raadsdebatten mee-
gemaakt. In het bijzonder rond het be-
sluit om een nieuw zwembad te bouwen. 
Om een eigen speerpunt te verzilveren 
is er soms ook een compromis nodig. 
Een helder getuigenis over zondagsrust 
kan helaas niet op een meerderheid in 
onze gemeenteraad rekenen. We zijn 
dankbaar dat het rond het zwembad wel 
gelukt is om een heldere afspraak te 
maken over de zondagsrust. In deze 
SGPost leest u hier meer over.   

In de politiek kun je nooit helemaal het 
eigen verkiezingsprogramma realiseren. 
Na een jaar deelname in de coalitie 
kunnen we wel dankbaar vaststellen dat 
veel SGP-speerpunten via het coalitie-
akkoord in de plannen voor uitvoering 
zijn beland. De Voorjaarsnota geeft 
daarvoor een helder kader mee aan het 
gemeentebestuur. Na de zomer wordt dit 
concreter in de begroting uitgewerkt.

Hebt u zich al ingeschreven voor de on-
line nieuwsbrief? Ook op sociale media 
zijn we te vinden. U steunt ons door u te 
abonneren en ons te volgen. Ook kunt u 
anderen wijzen op onze uitingen en op-
roepen zich te abonneren. Voor zowel de 
SGPost als de nieuwsbrief kunt u zicht 
opgeven via sgp@apeldoorn.nl. Zo kun-
nen we u beter op de hoogte houden.

Politiek werk betekent kiezen in een 
krachtenveld vol meningsverschillen. 
Daarbij is het belangrijk om te kunnen 
luisteren en je eigen doel heel helder 
te hebben en te houden. Uw gebed om 
wijsheid is daarbij noodzakelijk. Mogen 
we op u rekenen?

Jan Kloosterman
Fractievoorzitter

Compromis en 
getuigen
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Spoortunnels in Apeldoorn

rijdag 17 juni opende wethouder Wenzkowski in aan-
wezigheid van honderden buurtbewoners en genodig-

den de nieuwe tunnel. Na een druk op 
de knop viel het doek en konden de 
aanwezigen te voet onder het spoor 
door. Met totaal vier rijbanen en aan 
weerszijden een voet- en fietspad is de 
tunnel een prestatie van formaat. 

De nieuwe onderdoorgang van het 
spoor nabij station Osseveld draagt 
niet alleen bij aan de veiligheid. Ook de 
doorstroming op de ring en daarmee de 
bereikbaarheid van onze stad is erop vooruitgegaan. Om 
het sluipverkeer uit de woonwijken te weren is het belang-
rijk dat het verkeer zonder te veel oponthoud op de ring kan 
doorrijden. De spoorwegovergang was een plek waar het 
verkeer regelmatig stilstond. Dat is nu verleden tijd.

Begroting
Binnen de bebouwde kom van Apeldoorn zijn nog enkele 

andere spoorwegovergangen. Twee 
daarvan bevinden zich op de ring: Laan 
van Erica en Laan van Spitsbergen. 
Wat de SGP betreft worden deze zo 
snel mogelijk vervangen door tunnels. 
Omdat het om miljoenenprojecten 
gaat, wordt hiervoor al geld gereser-
veerd op de gemeentelijke begroting. 
Ook wordt er gelobbyd bij de provincie 
en het Rijk.

Ook op een andere plek in Apeldoorn zal een tunnel gerea-
liseerd worden. Dat betreft de spoorwegovergang IJsseldijk. 
Hier is een tunnel nodig om verdere uitbreiding van indus-
trieterrein Ecofactorij te kunnen realiseren.

Henk van de Weerd 

V

Toch 60 km/u langs het kanaal?

at adviseert een onafhankelijk bureau, na onderzoek in 
opdracht van de gemeenten Apeldoorn en Brummen. 

Naast het verlagen van de snelheid naar 
60 kilometer per uur, zijn meer ingrepen 
nodig om de veiligheid te verhogen.

Dit advies maakt deel uit van de voort-
gangsnotitie over het wegennet Eerbeek-
Loenen. In deze notitie worden meerdere 
maatregelen genoemd. De belangrijkste 
ingrepen zijn de volgende:
1. Snelheidsverlaging op de Kanaalroute 
naar 60 km per uur
2. Snelheidsverlaging N786 tussen A50 en 
Loenen naar 60 km per uur
3. Snelheidsverlaging Hoofdweg, en een 
stuk N786 in Loenen naar 30 km per uur

Zorgvuldig
Daarnaast wordt de weginrichting ingrijpend aangepast. Er 

zal op bepaalde stukken een vangrail moeten komen. Het 
plan is ook om enkele bomen die dicht langs de kanaal-

route staan weg te halen. De snelheids-
verlaging in het dorp Loenen is eveneens 
nodig. Een snelheidsbegrenzing van 60 
km/u langs het kanaal zal zorgen voor het 
verschuiven van verkeer door Loenen. Om-
dat deze weg dwars door het dorp loopt, 
zal een toename van verkeer tot gevaar-
lijke situaties leiden. Het is belangrijk dat 
elke weg veilig genoeg is.

De SGP is blij dat er eindelijk iets gedaan 
wordt aan de gevaarlijke weg langs het 
Apeldoorns Kanaal. Ook zijn we ervan 
overtuigd dat de gemeente hierbij zorg-
vuldig te werk gaat en de belangen van 

bewoners en weggebruikers goed afweegt. 

Matthias Bunt

De maximumsnelheid op de weg langs het Apeldoorns Kanaal tussen Apeldoorn en 
Eerbeek moet omlaag om de weg veilig te maken.

D

Apeldoorn is weer een stukje veiliger sinds de tunnel Laan van Osseveld is 
geopend. De werkzaamheden namen meer dan een jaar in beslag, maar het 

resultaat mag er zijn.

Wegennet Eerbeek - Loenen
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Politiek steekspel rond een zwembad

at er een nieuw zwembad in plaats van De Sprenke-
laar moest komen, stond buiten kijf. Het huidige com-

plex moet elke drie maanden worden gekeurd vanwege de 
slechte staat van systemen en voorzieningen.

Ongeveer anderhalf jaar geleden werd het principebesluit 
genomen om een nieuw zwembad te bouwen. Destijds 
ageerde de SGP daartegen, roept fractievoorzitter Jan 
Kloosterman in herinnering. „We vonden toen dat Apel-
doorn een te grote zwembroek aantrok.”

Omdat omstandigheden veranderden, ging de SGP ak-
koord met een aanvullend onderzoek naar de mogelijkhe-
den voor de bouw van een groter zwembad. De gemeente 
Apeldoorn groeit harder dan verwacht en er zijn meer 
huurders, zoals bijvoorbeeld de mariniers en instellingen 
voor revalidatie.

Zondagsrust
„Ook ten aanzien van het nieuwe voorstel wa-
ren we terughoudend”, zegt SGP-raadslid Henk 
van de Weerd. „De belangrijkste bezwaren 
waren de structureel hogere kosten en de extra 
activiteiten die dit fors grotere zwembad -met 
een wedstrijdbad van 50 meter- zou aantrek-
ken. De meeste wedstrijden en topsportactivi-
teiten zijn in het weekend, dus daarmee kwam 
de zondagsrust in het geding.”

Intussen was de politieke werkelijkheid voor 
de SGP wel veranderd, want de partij maakte 
inmiddels deel van het college uit. „We ston-
den voor de keus twee hete aardappels te 
slikken of in stukjes te snijden. We besloten 
na intensief intern overleg in de fractie wel 
vóór te stemmen, maar dan een motie in te dienen waarin 
we eisten dat er geen extra activiteiten op zondag zouden 
plaatsvinden ten opzichte van de huidige situatie. Dat 
uitgangspunt moest wat ons betreft  worden vastgelegd”, 
vertelt Henk.

Dat kwam de SGP op een storm van kritiek in de raad te 
staan. Jan: „We werden echt hard aangepakt. Er ontstond 
op een gegeven moment echt een heel nare sfeer. De Partij 
voor de Dieren verweet ons zelfs dat we niet God en de 
mammon konden dienen en nu blijkbaar voor de mammon 
gekozen hadden. Een onheuse en persoonlijke aanval op 
onze integriteit en geloofsovertuiging, die gelukkig tot veel 
afwijzing en verontwaardiging in de gemeenteraad leidde.”

Waarom werd de SGP zo het vuur aan de schenen gelegd?
Jan: „Dat heeft er alles mee te maken dat we nu in de coa-
litie zitten. De oppositie laat geen kans voorbij gaan om de 
partijen in het college uit elkaar te spelen. In het verleden 
werd ons identitaire geluid meestal welwillend aange-
hoord. Maar nu zitten we aan de andere kant van de tafel 
en dreigen sommige fracties Bijbelse principes in beleid 
vertaald te krijgen. Dan steigeren ze.”

Voor de SGP is de zondagsrust een dermate zwaar punt dat 
de fractie tegen de bouw van het zwembad zou stemmen 
als niet aan de principiële bezwaren tegemoet zou wor-
den gekomen. Wethouder Messerschmit zegde tijdens de 
vergadering toe dat hij ervoor zal zorgen dat wedstrijden 
zoveel mogelijk op zaterdag zullen worden gehouden en 
dit zou vastleggen.

Henk: „Toen is het debat geschorst en hebben we opnieuw 
intern overleg gevoerd. Omdat de wethouder die toezeg-
ging had gedaan, was ons doel bereikt en hebben wij onze 
motie ingetrokken. Dat was pas echt tegen het zere been 
van de oppositie, want zij beschuldigde ons er direct van 
het op een politiek akkoordje te hebben gegooid. Ze wil-
den stemmen over onze motie en dachten deze daarmee te 
kunnen verwerpen.”

Een van de partijen ging vervolgens zo ver om de SGP-
motie onder eigen naam opnieuw in te dienen. Jan: „Dat 
was puur uit politiek opportunisme en overbodig, gezien 
de duidelijke toezegging van de wethouder. Die is bindend 
en dus genoeg. verworpen. Daarom heb ik namens de 

Apeldoorn krijgt een nieuw zwembad. Dat had wel de nodige voeten in 
de aarde. “We hebben als SGP een helder getuigenis kunnen geven, 

maar de sfeer van het debat was heel naar.”

D
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SGP-fractie aangegeven dat de motie over zondagsrust, die dus letterlijk voor de tweede keer voorlag, misbruikt werd 
voor een ander doel. Het doel was om de toezegging van de wethouder weg te stemmen en de coalitie uit elkaar te 
spelen. Daar waren we tegen en daarom hebben we tegengestemd. Door als eerste te reageren nadat deze motie weer 
ingediend was, lukte het om deze actie zo te framen en gemotiveerd tegen te kunnen stemmen. Daarmee haalden we de 
politieke angel uit deze actie, die vervolgens ook mislukte. Die motie is uiteindelijk ook met 37 stemmen verworpen. Na 
afloop zijn er meerdere excuses gemaakt naar onze fractie. Met diverse gesprekken is geprobeerd de kou uit de lucht te 
halen. Dat is nodig om te voorkomen dat we opnieuw in zo’n situatie terechtkomen.”

Hoe kun je er zeker van zijn dat het reglement ook daadwerkelijk wordt aangepast?
Henk: „We zullen de vinger aan de pols houden en daar strak op toezien.” Jan: „Als het niet gebeurt, hebben we een 
vertrouwensprobleem.”

Hoe kijken jullie alles bij elkaar terug op het proces?
Jan: „We hebben als SGP een helder getuigenis kunnen geven, maar de sfeer van het debat was heel naar. Zelfs onze 
SGP-wethouder merkte op dat hij in de afgelopen 24 jaar nog nooit zoiets had meegemaakt. Het gaat uiteindelijk niet 
om de profilering van de SGP, HIER EEN KOMMA maar om de waarde van Gods geboden. De heiliging van de zondag is 
daar een belangrijk onderdeel van. Dat weegt het zwaarst en het is de moeite waard om dit hoog te houden. Ook in een 
politiek krachtenveld.”

Richard Donk

Apeldoorn en Nunspeet-Elspeet organiseren volleybaltoernooi

Houd jij van sportiviteit en gezelligheid? Op D.V. 30 juni organiseren de commissies Apeldoorn en Nunspeet-Elspeet samen 
een volleybaltoernooi. De inloop is vanaf 19.15 uur en het toernooi start om 19.45 uur. Het adres is Uddelerweg 100 in 
Elspeet. Na afloop is er nog een leuke borrel. Aanmelden kan via de website www.sgpjnunspeetelspeet.nl We zien jou, en 
je familie en vrienden, graag!

Binnen onze commissie staan er vacatures open voor secretaris, commissielid organisatie & relaties en algemeen commis-
sielid. Ben jij geïnteresseerd? Wij komen graag met jou in contact! Stuur een appje of bel naar Anne Ruth van den Berge 
(06-48493132).

Anne Ruth van den Berge

Vanuit het college
Hulp aan kinderen en jongeren met problemen is van groot belang. Daarom 

komt het college met een actieprogramma.

nlangs werd ik uitgenodigd voor een diner op het 
Gentiaan College. Dit is een grote school bij de Laan 

van Zevenhuizen voor voortgezet speciaal onderwijs aan 
leerlingen die extra ondersteuning nodig hebben.
De bedoeling van het diner is dat de leerlingen bij het 
bereiden van de maaltijd in de keuken en bij het eten 
aan tafel bepaalde dingen leren zoals samenwerken, 
het tijdig afronden van hun taak en het richting elkaar 

aangeven wat er goed is gegaan en wat niet. Voor deze 
jongeren zijn dat belangrijke leerpunten. Mooi om te zien 
hoe betrokken en evenwichtig de docenten hen helpen 
en tips geven.

Hulp hoeft niet altijd in grote dingen te zitten. Zelfs 
een ogenschijnlijk eenvoudige ondersteuning kan voor 
iemand grote meerwaarde hebben. Dan denk ik aan die 

O
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Certificaat voor zelfstandig reizen met openbaar vervoer.

jongen met een beperking van de Jacobus Fruytier scholen-
gemeenschap die op schoolvervoer was aangewezen, maar 
nu dankzij het project Reiskoffer zelfstandig met een app 
met de gewone busdiensten naar school kan. Toen we hem 
hiervoor een certificaat gaven, vertelde hij met een enorm 
enthousiasme hoe de app werkt en hoe geweldig hij het 
vindt om zelf met de bus te gaan. Prachtig!

Hervormingsagenda
Ondersteuning kan nodig zijn. Vooral omdat vele jeugdigen 
met problemen kampen. In Apeldoorn krijgt 11,8 procent, 
ofwel zo’n 4000 jongeren, hulp van jeugdzorg. En ieder 
jaar neemt dat aantal toe.

Daarom hebben we samen met ambtenaren in de afgelo-
pen periode hard gewerkt aan het opstellen van een ac-
tieplan jeugdzorg en onderwijs, dat het aantal jongeren in 
de jeugdzorg moet verminderen. Het gaat om actiepunten 
zoals de ondersteuning van ouders met opvoedingsverle-
genheid, het voorkomen van vechtscheidingen, hulp 

aan kinderen die hiermee te maken hebben, aandacht voor 
laaggeletterdheid, het voorkomen van schooluitval en een 
forse uitbreiding van het schoolmaatschappelijk werk, zo-
dat scholen meer mogelijkheden hebben om leerlingen te 
helpen. Het plan is inmiddels voorgelegd aan de gemeen-
teraad. Hopelijk wordt ermee ingestemd.

Het actieplan moet passen in het kader van de landelijke 
Hervormingsagenda Jeugdzorg. De bedoeling is dat het 
aantal jongeren in de jeugdzorg en het daarmee samen-
hangende budget (in Apeldoorn 56 miljoen euro) daalt, 
maar als er jeugdzorg nodig is moet er wel snel en goed 
worden geholpen.

Tussen het kabinet en de gemeenten is bij de onderhande-
lingen over de Hervormingsagenda lang geruzied over de 
inhoud en de financiën, omdat de gemeenten flink gekort 
zouden worden, terwijl de problemen toenemen. Enkele 
weken geleden heeft de Vereniging van Nederlandse Ge-
meenten (VNG) op een congres ingestemd met een com-

promisvoorstel. Wij hebben daar namens Apeldoorn een 
motie ingediend gericht op het verbeteren van de uitvoer-
baarheid en structurele financiële middelen. Gelukkig werd 
deze unaniem aangenomen.

Bijbelse uitgangspunten
De hervorming van de jeugdzorg vraagt echter meer. Er 
is vooral een andere houding nodig. Te vaak wordt een 
bepaald gedrag tot een probleem gemaakt en krijgen 
kinderen een etiket opgeplakt. Waar vroeger bijvoorbeeld 
een oma soms een tip gaf hoe je een kwestie moet aan-
pakken, komen veel mensen nu naar jeugdzorg. Is dat wel 
echt nodig of kunnen problemen op een andere manier 
en goedkoper worden opgelost? Dat vraagt meer eigen 
verantwoordelijkheid van ouders, maar ook meer regie van 
de gemeente.

In de aanpak komt de nadruk te liggen op preventie en op 
het zo vroeg mogelijk signaleren van problemen. Vandaar 
de extra inzet van schoolmaatschappelijk werk, want op 

school ziet men problemen bij een leerling snel. Als er 
vroegtijdig hulp wordt geboden is dat beter en goedkoper 
dan de duurdere complexe jeugdzorg.

Een andere kwestie is de prestatiedruk. Het verwachtings
niveau van ouders richting hun kinderen is vaak hoog, 
hetgeen tot mentale problemen bij hen kan leiden. Deze 
komen vaak ook doordat jongeren door met name sociale 
media snel frustraties hebben over bijvoorbeeld hun uiter-
lijk of over het feit dat ze bepaalde artikelen die hun ide-
aaltypen op sociale media tonen zelf niet kunnen kopen.
Goede jeugdzorg is nodig, maar het is ook belangrijk dat 
we in onze individualistische en materialistische samen-
leving weer leren wat normaal is en dat niet alles kan en 
moet. Daarbij hoort bovendien meer eigen verantwoor-
delijkheid van de ouders voor de opvoeding. De Bijbelse 
uitgangspunten zijn ook wat dit onderwerp betreft nog 
volop actueel.

Henk van den Berge

Leerlingen Gentiaan College leren van bereiden diner.
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insdag 16 mei was een leuke dag. We gingen met 
onze klas op excursie naar het gemeentehuis van 

Apeldoorn. Het was ongeveer 20 minuten fietsen. In het 
gemeentehuis werden we opgewacht door Dennis; hij 
werkt in het gemeentehuis bij de griffie. We mochten in 
de raadzaal eerst op de stoelen van het publiek zitten; 
dat heet de tribune. Er hingen gordijnen, die gaan soms 
dicht. Dan is er een geheime vergadering. Er mag dan 
ook geen publiek op de tribune zitten. 

Dennis vertelde een aantal dingen over de zaal en hoe 
alles werkt. We mochten daarna in de stoelen (die heten 
eigenlijk zetels) van de gemeenteraad zitten. Er zijn 
precies veertig zetels. Dennis vertelde dat je alleen door 
de microfoon mocht praten als hij het aangaf. Als je het 
rechterknopje bij het schermpje op je tafel indrukt, gaat 
de microfoon aan. Als je er weer op drukt, gaat hij uit. 

Quiz
We maakten eerst een quiz over wat de gemeente Apel-
doorn doet en wie er allemaal werkt. Meneer Klooster-
man van de SGP was er ook. Hij vertelde over waarom de 

ge-
meen-
teraad 
verga-
dert en 
wat de 
ge-
meen-
te al-
lemaal 
regelt. 
Hij 

legde uit dat de Provinciale Staten iets voor kunnen stel-
len, maar de gemeente er uiteindelijk over beslist. 

Toen meneer Kloosterman klaar was met vertellen gingen 
we debatteren. Eerst kregen we een paar minuten de tijd 
om twee stellingen te bedenken. Daarna gingen we op de 
echte manier debatteren. De woordvoerder moest telkens 
naar voren om te vertellen wat de plannen waren. De 
andere partijen mochten dan vanaf hun stoel reageren. 
Uiteindelijk gingen we over elk voorstel stemmen. De tijd 
was zo om!

SGP-jongeren
Toen we weer buiten waren, stelde de meester voor om 
naar het oude raadhuis te gaan. Hij heeft daar de sleutel 
van omdat hij ook in de gemeenteraad zit. We moesten 
heel veel trappen op lopen om naar de kamer te gaan 
waar de SGP vaak vergadert. Vroeger was die kamer van 
de SGP, maar nu mag iedereen die kamer gebruiken. In 
die kamer had de SGP heel veel spullen liggen, maar dat 
mag nu niet meer, dus dat was jammer. Er hangt alleen 
nog een grote plaat van Apeldoorn; niet alle nieuwe stra-
ten staan erop. 

Wimke de Jong was er ook, zij is van SGP-jongeren. Ze 
vertelde nog dat je je aan kunt melden bij SGP-jongeren. 
Dat is gratis en je krijgt dan de KLIK. Veel kinderen waren 
enthousiast. Daarna gingen we weer naar buiten en stel-
den twee meiden uit onze klas aan de meester voor om 
een ijsje te gaan eten. Dat gingen we doen, het was een 
heerlijk afsluiting!

Nienke Slingerland en Daniël Stufken
Groep 8 Eben-Haëzerschool Apeldoorn

D

Groep 8 in de raadszetels

De klas van ons raadslid Henk van de Weerd maakte kennis met de lokale poli-
tiek. Groep 8 van de Eben-Haëzer school ging op excursie naar het gemeente-

huis in Apeldoorn.
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Statenverkiezingen worden vaak gezien als tweederangs verkiezingen, net als 
die voor het Europees Parlement. De opkomst is laag en wat er in het provincie-

huis gebeurt interesseert maar weinigen. Wie van ons kan de naam van een 
Gelderse gedeputeerde noemen?

Rots in de branding

ie verkiezingen zijn echter ook een tussentijdse beoor-
deling van het kabinetsbeleid. Vaak lijden de regerings-

partijen verlies. Bovendien kiezen de Provinciale Staten de 
Eerste Kamer en de samenstelling daarvan is de laatste tijd 
belangrijker geworden. Om aan een meerderheid te komen 
had het kabinet al de steun van andere partijen nodig en dat 
wordt straks alleen nog maar sterker.

Aardverschuiving
Onmiskenbaar betekenden de statenverkiezingen van 
afgelopen maart een politieke aardverschuiving. De Boer-
BurgerBeweging met één zetel in de Tweede Kamer werd in 
alle provincies de grootste partij. Andere partijen liepen fors 
achteruit.
 
Dat gold niet van de SGP. Die 
boekte zelfs winst. In stemmen 
en zetels. Ook in de gemeente 
Apeldoorn. Daar haalden we 
ruim 350 stemmen meer (van 
3164 naar 3517). Het stemmen-
percentage steeg van 4,4 naar 
4,6. Dat is een mooi resultaat. 
Daar mogen we dankbaar voor 
zijn. De SGP bleek een rots in de 
politieke branding.

De BoerBurgerBeweging kwam in de gemeente Apeldoorn 
aan 19,8 procent van de stemmen. Dat is 4 procent minder 
dan in heel Gelderland, maar de partij deed het overal op het 
platteland beter dan in de steden. In Uddel kreeg de partij 

van Caroline van der Plas 21,4 procent van de stemmen. 
Meer dan de helft van de kiezers in beide Uddelse stembu-
reaus (53,6 procent) koos voor de SGP.
 
In Apeldoorn zelf werd de SGP de grootste partij in het 
stembureau in de kerk van de Gereformeerde Gemeente aan 
de Graaf van Lijndenlaan. Waarschijnlijk hebben we dat niet 
alleen aan de omwonenden te danken.

Dramatisch
De ChristenUnie en het CDA, allebei regeringspartijen, leden 
verlies. Zowel in Apeldoorn als landelijk. Het CDA zelfs 
dramatisch. Net als bij de raadsverkiezingen van vorig jaar 

was die partij in onze gemeente 
nog maar iets groter dan de SGP. 
Ze haalde nog geen 6 procent van 
de stemmen. En dat terwijl de 
voorlopers van het CDA vroeger in 
Apeldoorn de dienst uitmaakten.

Door de ontkerkelijking is de 
natuurlijke achterban van het CDA 
in de loop der jaren steeds meer te-
ruggelopen. Het principiële gehalte 
van de partij werd ook minder. 
Tegenwoordig zijn veel vooraan-

staande CDA-ers zelf niet of nauwelijks kerkelijk meelevend. 
Geen wonder dat je dan niet veel meer overhoudt. Van een 
christelijke partij kun je eigenlijk niet meer spreken.

Chris Janse

D

Gastvrij onthaal voor woningen
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werkenbijmuddekok.nl
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GROEI
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JONG & INNOVATIEF

AMBITIEUS

JOUW DROOMBAAN
BIJ MUDDE KOK

 IN NUNSPEET
Mudde Kok Automotive:

et is de bedoeling dat gemeente Apeldoorn 200 bouw-
rijpe bouwpercelen beschikbaar stelt om flexwoningen 

op te plaatsen voor 2026. Dit zijn kleine woningen die 
verplaatsbaar, stapelbaar, schakelbaar of splitsbaar zijn. 
Voorwaarde vanuit het Rijk is dat er minimaal 300 perma-
nente woningen gebouwd worden naast deze 200 kavels. 
In totaal stelt de landelijke overheid op deze manier 2000 
flexwoningen beschikbaar.

Deze bouwkavels komen in zogenaamde host-city’s. Apel-

doorn heeft de ambitie één van die host-city’s te worden. 
De beoogde locatie voor dit plan is Beekbergsebroek. Door 
middel van een onderzoek moet duidelijk worden of dit 
plan haalbaar is. Rond de zomer wordt de uitkomst van het 
haalbaarheidsonderzoek verwacht en volgt een besluit. Ook 
in onze gemeente zoeken veel mensen naar een betaalbare 
woning en helaas zijn die er te weinig. De SGP is daarom 
voorstander om snel woningen te bouwen. 

Jan Kloosterman

Apeldoorn stelt grond beschikbaar voor zogenaamde flexwoningen. Een creatief 
idee dat helpt om de woningnood in onze gemeente te verkleinen. De SGP juicht 

dit initiatief toe.

H
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Fractieassistent Harmen-Jan Kloosterman is toekomstig politicoloog, wil armoede 
aanpakken en houdt van de Freulebrug.

Wat doe je in het dagelijks leven?
„Recent heb ik mijn examen afgerond en ik hoop volgend 
jaar politicologie te gaan studeren in Nijmegen. Verder ben 
ik fractieassistent bij de SGP, sport ik graag en vind ik de 
wereld om mij heen erg interessant.”

Welk monument in de gemeente spreekt je aan?
„Het monument bij het sluisje over het kanaal. Een 
monument op een plek waar de herinnering nog tastbaar 
is, doordat het sluisje naast het monument ligt. Ik fiets 
er bijna dagelijks langs, een plek waar zoiets bijzonders 
gebeurd is in de oorlog.” 

Wat is de mooiste plek in de ge-
meente?
„Oei, dan ga ik er toch twee noe-
men: de Freulebrug bij Het Potlood 
vind ik prachtig, met het kanaal 
en de panden erlangs. Ik kan ook 
erg genieten van het Park de Hoge 
Veluwe.”

Waarom SGP?
„Ik ben SGP’er, omdat het de meest 
betrouwbare partij is. De partij heeft 
een speciaal plekje in mijn hart. De 
vaste koers vanuit de Bijbel spreekt 
mij aan.”

Zijn lokale partijen de toekomst?
„Ik hoop van niet, maar ik ben bang 
dat velen daar anders over denken. 
Door de complexiteit van de vraagstukken is connectie met 
landelijke politiek juist belangrijk. Die verbinding is er bij 
lokale partijen minder.”

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
„Vaak heeft het een stoffig imago, maar ik denk dat het in 
deze snel veranderende tijden juist voor jongeren interes-
sant en van belang is om te volgen. Juist omdat het gaat 
over je directe leefwereld en nabije toekomst.” 

Welk thema zou je als wethouder graag aanpakken?
„Armoede: ik zou het prachtig vinden als we mensen 
kunnen helpen om een leven te leiden met veel minder 
geldzorgen, zodat je andere dingen kunt ontwikkelen.” 

Wat is een uitdaging voor de SGP?
„Een goede balans zoeken tussen samenwerking en bij 
de principes blijven. Onze Bijbelse standpunten worden 

er niet populairder op en de uitdaging is om die helder 
te laten horen zonder alle verbinding te verliezen. Dat is 
absoluut mogelijk, maar wel een uitdaging.” 

Wat is een gevaar voor de gereformeerde gezindte?
„Volgens mij dat we te veel in onze bubbel gaan leven. We 
moeten een licht naar buiten toe zijn. Dat betekent niet dat 
we in alles gelijk moeten worden, juist niet. We moeten 
echter wel oppassen dat we geen stille minderheid worden 
waar geen getuigenis van uitgaat.”

Stad of platteland en waarom?
„Toch wel de stad. Ik houd van de 
levendigheid. Kanttekening is wel dat 
ik het groen in onze stad erg waardeer 
en dat ik graag vanuit de stad de natuur 
in ga, wat bij Apeldoorn heel goed kan 
natuurlijk.”

Favoriete sport?
„Dan ga ik voor een goed potje voetbal.”

Waar ben je op zaterdag mee bezig?
„Ik ga graag met vrienden en familie 
eropuit, naast werken voor de SGP of 
school op zijn tijd.”

Voor welke politicus heb je bewonde-
ring?
„Naast onze voorman Kees van der 
Staaij, toch wel Mark Rutte. Ik denk dat 
het tijd is voor Rutte om op te stappen, 

maar ik bewonder hem om zijn debatvaardigheden, kalmte 
en kennis. En ik denk dat het ondergewaardeerd wordt hoe 
hij deals kan sluiten in het huidige gepolariseerde land-
schap.”

Met welke minister wil je eens een hartig woordje spreken 
en waarom?
„Minister Wiersma. Ik denk dat hij een aantal veranderin-
gen veel te snel wil doorvoeren, vooral een aantal dat scha-
delijk is voor christelijk onderwijs. Het is goed als deze 
minister met wat meer rust gaat praten met doelgroepen, 
om meer feeling bij de gevolgen van zijn beleid te krijgen.”

Wat is de waarde van de zondag voor je?
„Een heerlijke rustdag met ruimte voor geestelijke voeding, 
gesprek en sociale tijd.”

Stephan Wiegman

In gesprek met Harmen-Jan Kloosterman
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In de gemeenteraad van Apeldoorn lopen de meningen over de stikstofproblema-
tiek ver uiteen. Van een probleem dat enkel op papier bestaat enerzijds, tot het 
niet voldoende inzien van de urgentie anderzijds. SGP Apeldoorn pleit voor een 

realistische visie waarin we het juiste evenwicht weten te vinden.

mdat bij elk nieuw project stikstofneutraal gebouwd 
dient te worden en de neerslag van stikstof op de 

omliggende natuur niet mag toenemen, zijn tal van ontwik-
kelingen in Apeldoorn stil komen te liggen. Dat is in veel 
gevallen problematisch, denk alleen maar aan het grote 
woningtekort.

Er wordt daarom gezocht naar mogelijkheden om zo-
genaamde stikstofruimte te creëren. Dat kan door stik-
stofrechten op een bepaalde plek in de gemeente op te 
kopen en deze te gebruiken voor geplande ontwikkelingen 
elders. In de praktijk betekent het vaak dat een agrarisch 
bedrijf stopt en in plaats daarvan woningen, bedrijven of 
infrastructurele projecten gerealiseerd kunnen worden. 
Zoals gezegd, is dat hard nodig. 

Vrijwillig
De SGP kan zich vinden in deze werkwijze, onder andere 
omdat er ook aan een stukje natuurherstel gedaan wordt. 
Dertig procent van de opgekochte stikstofrechten mogen 
namelijk niet opnieuw ingezet worden; die worden afge-
roomd. Wel hebben we in dit dossier de wethouder nog-
maals opgeroepen geen druk op agrariërs uit te oefenen om 
hun bedrijf van de hand te doen.
De SGP draagt de agrarische sector een warm hart toe. 
Daarom gaan we alleen akkoord met het opkopen van 
stikstofrechten wanneer de eigenaar hiervan zich vrijwillig 
heeft aangemeld. Daarnaast heeft de SGP het college op-
geroepen agrarische ondernemers te helpen die juist door 
wensen te gaan en bijvoorbeeld een verduurzamingsslag 
willen maken. De SGP zet zich in voor een toekomstbesten-
dige agrarische sector in onze gemeente. 

Toekomstperspectief
We zijn ons er terdege van bewust dat we daarbij afhan-

kelijk zijn van zowel provinciaal, landelijk als Europees 
beleid. De SGP vindt dat we moeten kijken wat haalbaar 
is binnen de bestaande kaders. De ontwikkelingen gaan 
enerzijds razendsnel en zijn daardoor nauwelijks bij te 
houden. Aan de andere kant is het soms juist lang wachten 
op nieuw aangekondigd beleid.

Verder wil SGP Apeldoorn alle betrokken ondernemers en 
inwoners toekomstperspectief bieden. Ze hebben het recht 
om over een veel langere periode te weten waar ze aan toe 
zijn. De wethouder erkent onze zorg en gaf aan dat juist 
daarom in Apeldoorn een speciaal kernteam stikstof is 
opgericht waarin alle kennis is gebundeld.

Henk van de Weerd

O
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#durebomen
@Apeldoorn

Oude gemeenteraadsstukken 
onthullen vaak interessant nieuws. 
Zo ook over de aankoop van dure 
bomen en het sterven van de burge-
meester in het jaar 1897. Het debat 
van toen ging over de aanschaf door 
het College van beplanting voor de 
destijds nieuwe begraafplaats aan 
de Soerenseweg.
 
Het College ging, zonder de gemeen-
teraad daarover actief te informeren, 
in 1895 over tot de koop van hei-
degrond aan de Soerenseweg. De 
gemeenteraad voelde zich gepas-
seerd bij deze aanschaf en hield dit 
dossier goed in de gaten.

Wat opviel was de aanschaf door 
het College van heesters, struiken 
en bomen als beplanting op de 
begraafplaats. Kosten: een kleine 
1000 gulden. Ter vergelijking: de 
burgemeester had een jaarsalaris 
van 2400 gulden. Anno 2023 is de 
bezoldiging van de burgemeester 
ruim 150.000 euro per jaar. Rekent 
u de kosten van de bomen in euro’s 
maar na.
 
Die aanschaf van dure bomen viel 
bij de gemeenteraad verkeerd en 
er was een intensief debat met het 
College in april 1897. Het sombere 
einde is dat de burgemeester een 
paar dagen later plotseling aan een 
hartaanval overleed en daarmee als 
eerste dode tussen die dure bomen 
ter aarde is besteld. Memento mori.

Stephan Wiegman
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Geld achter de hand hebben voor noodgevallen is fijn, maar 

je kan ook te ver gaan. De SGP wil dat de gemeente genoeg 

reserves heeft, maar ook kan investeren. 

peldoorn heeft financieel zijn ups en downs gekend. De gemeente 
wilde daarom geen geldrisico’s meer nemen. De wethouders hebben 

om die reden de afgelopen jaren een bijzonder veilig financieel beleid 
gevoerd. We hielden geldreserves aan, waarmee we elke investering terug 
konden betalen als het resultaat minder wenselijk was. We waren zo voor-
zichtig dat we ‘mogelijke’ financiële tegenvallers meer dan tweeënhalf keer 
konden betalen. 

De SGP heeft altijd gestaan voor goed financieel beheer. We zijn tegen 
het oppotten van te veel reserves, want dit verhindert dat we geld kunnen 
investeren in bijvoorbeeld woningbouw en betere sociale voorzieningen. 
Wij steunen daarom een verlaging van deze reserves. Zo voorkomen wij de 
fouten van het verleden en steunen wij onze burgers in het heden.

Pieter van Duijvenboden

Niet te veel oppotten

e SGP is blij met de aanpak van de gemeente om het vastgoed te gaan 
verduurzamen.  Als plaatselijke overheid hebben we een voorbeeld-

functie in het omgaan met de schepping. Het college wil het verduurzamen 
breed aanpakken. Het gaat hierbij over vijf thema’s: energie, ruimte, materi-
alen, water en groen, en welzijn. De SGP vindt dit een goede zaak. Het gaat 
bij duurzaamheid niet alleen over energie. 

Hoewel veel partijen tijdens de politieke bespreking positief waren over 
deze visie, zijn er ook partijen die vinden dat het allemaal sneller moet. De 
SGP hecht echter waarde aan een betrouwbare overheid die kan waarma-
ken wat ze zegt. Daarom zijn we blij met de realistische lijn die het college 
voorstaat. Betrouwbare politiek begint voor ons met haalbare en betaalbare 
plannen.

Er zijn echter ook punten waar we kritisch op zijn. Daarbij gaat het onder 
andere over het loslaten van de terugverdientijd. De SGP begrijpt deze lijn, 
maar tegelijk moeten de maatregelen ook betaald worden. Daarom vinden 
wij dat de terugverdientijd wel in het oog gehouden moet worden. Zo krijgen 
we een beeld van wat maatregelen kosten en opleveren. Onze fractie vreest 
dat veel materialen die duurzaam genoemd worden, dit in de praktijk niet 
zijn. Ook in dat opzicht moeten onze overheid betrouwbaar zijn. 

Matthias Bunt

Energieneutraal in 2030 
niet realistisch 

A

Volgens sommige linkse partijen moeten alle panden van de 

gemeente al in 2030 energieneutraal zijn. Dat vindt de SGP 

onrealistisch. Daarom steunen wij het college in zijn ambitie 

om in 2050 energieneutraal te zijn. 

D



Exclusieve
buitenverblven
op maat

Koffie in de ochtendzon, een fne
plek om te werken of dineren met
vrienden. Bronkhorst ontwerpt en
realiseert uw buitenverblf op
maat. Puur vakmanschap.
Vraag onze brochure aan of
maak direct een afspraak op
bronkhorstbuitenleven.nl.


